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 Protokół nr XVIII/16 
z XVIII sesji Rady Miejskiej w Pakości 

odbytej w dniu 29 grudnia 2016 r.  
w godz. 14.00 – 16.00 

 
 Obradom XVIII sesji Rady Miejskiej w Pakości przewodniczył 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Pakości p. Jerzy Joachimiak.  
 
 Przewodniczący obrad na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 
1990 r. o samorządzie gminnym /Dz. U. z 2016 r., poz. 446 z późn. zm./ otworzył 
XVIII sesję Rady Miejskiej w Pakości.  
 

Przewodniczący obrad powitał: radnych, Burmistrza Pakości, 
pracowników Urzędu Miejskiego, kierowników jednostek samorządowych, 
sołtysów oraz zaproszonych gości.  
 
 
Do pkt. 2 - stwierdzenie prawomocności obrad. 
 
 Przewodniczący obrad stwierdził, że w XVIII sesji Rady Miejskiej w 
Pakości uczestniczy 13 radnych, co stanowi 87% składu rady. Quorum jest 
zachowane. Rada może obradować i podejmować uchwały. 
 
Radny nieobecny: 

1. p. Tomasz Żak. 
 
Radny spóźniony: 

1. p. Tomasz Kujawa. 
 
/lista obecności stanowi zał. do protokołu/ 
 
 
Do pkt. 3 - zatwierdzenie proponowanego porządku obrad. 
 

Przewodniczący obrad przedstawił proponowany porządek obrad XVIII 
sesji Rady Miejskiej w Pakości w brzmieniu: 
 

1. Otwarcie sesji. 
2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 
3. Zatwierdzenie proponowanego porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu obrad XVII sesji Rady Miejskiej w Pakości. 
5. Zapoznanie się z informacją o działalności Burmistrza Pakości w okresie od  

23 listopada 2016 r. do 22 grudnia 2016 r. 
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6. Interpelacje i zapytania radnych. 
7. Wnioski i zapytania przedstawicieli rad sołeckich. 
8. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Pakości zmieniającej 

uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Pakość na 2016 r.  
- wystąpienie Skarbnika Gminy p. Anny Kruszka, 
-  dyskusja, 
- podjęcie uchwały. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Pakości zmieniającej 
uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Pakość na lata 2016-2029,   

- wystąpienie Skarbnika Gminy p. Anny Kruszka, 
- dyskusja, 
- podjęcie uchwały. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Pakości w sprawie  
uchwalenia budżetu Gminy Pakość na 2017 r.  

- wystąpienie Burmistrza Pakości p. Wiesława Kończala, 
- wystąpienie Skarbnika Gminy p. Anny Kruszka, 
- wystąpienie Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów  

p. Marcina Nieznalskiego i przedstawienie opinii komisji o projekcie 
budżetu, 

-  dyskusja, 
- podjęcie uchwały. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Pakości w sprawie 
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pakość na lata 2017-
2029,   

- wystąpienie Skarbnika Gminy p. Anny Kruszka, 
- dyskusja, 
- podjęcie uchwały. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Pakości w sprawie dopłat 
dla wybranych taryfowych grup odbiorców usług,  

- wystąpienie Sekretarza Gminy p. Joanny Zemełka, 
- dyskusja, 
- podjęcie uchwały. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Pakości w sprawie 
zatwierdzenia „Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych na 2017 r. na terenie gminy Pakość”, 

- wystąpienie Kierownika Referatu Spraw Obywatelskich, Obronnych i 
Ochrony Zdrowia p. Elżbiety Szymborskiej, 

- dyskusja, 
- podjęcie uchwały. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Pakości w sprawie 
zatwierdzenia „Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2017r. 
na terenie gminy Pakość”, 
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- wystąpienie Kierownika Referatu Spraw Obywatelskich, Obronnych i 
Ochrony Zdrowia p. Elżbiety Szymborskiej, 

- dyskusja, 
- podjęcie uchwały. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Pakości w sprawie 
zorganizowania wspólnej obsługi finansowej szkół i przedszkoli 
prowadzonych przez Gminę Pakość, 

- wystąpienie Skarbnika Gminy p. Anny Kruszka, 
- dyskusja,  
- podjęcie uchwały.  

16. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Pakości w sprawie 
ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych 
przedszkoli oraz osób prowadzących wychowanie przedszkolne w innych 
formach, a także trybu i zakresu kontroli prawidłowości pobrania i 
wykorzystywania tych dotacji,  

- wystąpienie Kierownika Referatu Oświaty, Kultury i Promocji Gminy  
p. Mariusza Jarzynowskiego, 

- dyskusja,  
- podjęcie uchwały.  

17. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Pakości w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego na terenie gminy Pakość, dla obszaru obejmującego część 
wsi Giebnia,  

- wystąpienie Sekretarza Gminy p. Joanny Zemełka, 
- dyskusja, 
- podjęcie uchwały. 

18. Zapoznanie się ze sprawozdaniem z działalności Komisji Rozwoju 
Przedsiębiorczości i Ładu Przestrzennego za okres od stycznia 2016 r. do 
grudnia 2016 r., 

- wystąpienie Przewodniczącego Komisji p. Józefa Siembab, 
- dyskusja. 

19. Zapoznanie się ze sprawozdaniem z działalności Komisji Rozwoju 
Obszarów Wiejskich i Ochrony Środowiska za okres od stycznia 2016 r. do 
grudnia 2016 r., 

- wystąpienie Przewodniczącej Komisji p. Barbary Białeckiej, 
- dyskusja. 

20. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Pakości w sprawie 
przyjęcia ramowego planu sesji Rady Miejskiej w Pakości na 2017 r., 

- wystąpienie Przewodniczącego Rady Miejskiej w Pakości p. Jerzego 
Joachimiaka, 

- dyskusja, 
- podjęcie uchwały.  

21. Zapytania i wolne wnioski. 
22. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski. 
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23. Zamknięcie sesji. 
 
Uwag do porządku obrad nie wniesiono. 
 
Przystąpiono do przegłosowania proponowanego porządku obrad. 
 
GŁOSOWANIE 
 
za głosowało   14 radnych 
przeciwnych     0      " 
wstrzymało się      0      " 
   

Przewodniczący obrad stwierdził, że Rada Miejska w Pakości przyjęła 
porządek obrad XVIII sesji. 
 
Na obrady sesji przybył radny p. Tomasz Kujawa.  
 
 
Do pkt. 4 - przyjęcie protokołu obrad XVII sesji Rady Miejskiej w Pakości. 
 

Przewodniczący obrad poinformował obecnych, że protokół z XVII sesji 
Rady Miejskiej w Pakości był wyłożony do wglądu w biurze rady oraz 
przedłożony Burmistrzowi Pakości.  

 
Uwag do protokołu nie wniesiono. 

 
Przewodniczący zaproponował przyjęcie protokołu XVII sesji Rady 

Miejskiej w Pakości i przystąpienie do głosowania. 
 
GŁOSOWANIE 
 
za głosowało   14  radnych  
przeciwnych     0      " 
wstrzymało się      0      " 
 
  Przewodniczący obrad stwierdził, że Rada Miejska przyjęła protokół XVII 
sesji Rady Miejskiej w Pakości.  
 
 
Do pkt. 5 – zapoznanie się z informacją o działalności Burmistrza Pakości  
w okresie od 23 listopada 2016 r. do 22 grudnia 2016 r. 
 

Przewodniczący obrad poinformował, że radni informację o działalności 
Burmistrza Pakości otrzymali w materiałach sesyjnych.  
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Uwag do informacji nie wniesiono. 
 

Przewodniczący obrad stwierdził, że Rada Miejska w Pakości zapoznała 
się z informacją o działalności Burmistrza Pakości w okresie od 23 listopada   
2016 r. do 22 grudnia 2016 r. 
 
/informacja o działalności Burmistrza Pakości stanowi zał. do protokołu/ 
 
 
Do pkt. 6 - interpelacje i zapytania radnych. 
 
Radny p. Marcin Nieznalski 
 

- zwrócił się z prośbą o jak najwcześniejsze przystąpienie do remontów 
dróg gminnych, z uwagi na bardzo zły stan ich nawierzchni. 

 
Radny p. Andrzej Krokos 
 

- z uwagi na brak miejsc parkingowych, radny zwrócił się z prośbą o 
rozpatrzenie możliwości powiększenia parkingu przy ul. Mogileńskiej 25 
w Pakości, o pas zieleni, na którym mieszkańcy stawiają swoje pojazdy.  

 
Radna p. Barbara Szelągowska 
 

- zwróciła się z prośbą o naprawę chodnika w m. Łącko. W kilku 
miejscach doszło do zapadnięcia kostki brukowej.  

 
/interpelacje stanowią załącznik do protokołu/ 
 
 
Do pkt. 7 – wnioski i zapytania przedstawicieli rad sołeckich. 
 
Nie zgłoszono wniosków i zapytań. 
 
 
Do pkt. 8 - rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Pakości 
zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Pakość na 2016r. 
 

Przewodniczący obrad nadmienił, że projekt uchwały był omawiany 
podczas posiedzeń komisji problemowych. Poprosił o zabranie głosu Skarbnika 
Gminy p. Annę Kruszka. 

 
Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Goście. 
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W związku ze zbliżającym się końcem roku budżetowego należy 
wprowadzić korekty zarówno po stronie planu dochodów jak i planu wydatków, w 
związku z tym, że w niektórych przypadkach dochody zostały wykonane ponad 
założony plan,bądź też brakuje nam wykonania. Zatem proponujemy wprowadzić 
zmiany w uchwale Nr X/89/2015 Rady Miejskiej w Pakości z dnia 23 grudnia 
2015 r. w sprawie uchwalenia budżetu gminy Pakość na 2016 rok, poprzez 
dokonanie zmian w planie dochodów budżetowych, zwiększenie o kwotę  
44 734,00 zł, zmniejszenie planu dochodów budżetowych o kwotę 209 054,00 zł, 
zgodnie z załącznikiem nr 1 i 1 a do niniejszej uchwały oraz po stronie planu 
wydatków budżetowych poprzez zwiększenie o kwotę 44 734,00 zł, zmniejszenie 
o kwotę 209 054,00 zł oraz przeniesienie między działami, rozdziałami i 
paragrafami na kwotę 263 820,00 zł. W związku z wprowadzonymi zmianami 
dochody budżetu gminy na 2016 r. będą wynosiły 35 963 564,35 zł, wydatki 
budżetu na 2016 r. wynosić będą 35 963 564,35 zł, zatem mamy do czynienia z 
budżetem zrównoważonym, gdyż dochody i wydatki są sobie równe. W związku z 
wprowadzonymi zmianami należy również zaktualizować załączniki, które zostały 
załączone do niniejszej uchwały. Jest to załącznik dotyczący dotacji dla jednostek 
sektora finansów publicznych i spoza sektora finansów publicznych, załącznik -  
wpływy i wydatki związane z gospodarowaniem odpadami komunalnymi, 
załącznik – zestawienie wydatków funduszu sołeckiego oraz załącznik - dochody z 
tytułu wydawania zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych oraz wydatki na 
realizację zadań określonych w programie profilaktyki i rozwiązywania 
problemów alkoholowych i przeciwdziałania narkomanii. Jeśli chodzi o limity i 
upoważnienia wynikające z treści uchwały, tutaj nie wprowadzaliśmy żadnych 
zmian. Bardzo proszę o przyjęcie przedstawionego projektu uchwały.        
  
Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały. 
 
Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały.  
 
GŁOSOWANIE 
 
za głosowało   14 radnych 
przeciwnych     0     " 
wstrzymało się        0     " 
 

Przewodniczący obrad stwierdził, że Rada Miejska w Pakości podjęła 
uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Pakość na 
2016 r. 

  
/projekt uchwały stanowi zał. do protokołu/ 
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Do pkt. 9 - rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Pakości 
zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Pakość na lata 2016-2029.   
 

Przewodniczący obrad nadmienił, że projekt uchwały był omawiany 
podczas posiedzeń komisji problemowych. Poprosił o zabranie głosu Skarbnika 
Gminy p. Annę Kruszka. 

  
 Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo. 
 Konsekwentnie już jak na każdej sesji, jeśli wprowadzamy zmiany do 
uchwały budżetowej, takie zmiany również należy wprowadzić do Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Pakość na lata 2016-2029. Zmiany te zostały 
przedstawione w załączniku nr 1 do niniejszej uchwały i dotyczą przede wszystkim 
roku 2016. W związku z tym w pozycji; dochody ogółem, dochody bieżące, 
wydatki ogółem i wydatki bieżące zostały wprowadzone zmiany, które wynikają z 
treści uchwały budżetowej. Bardzo proszę o przyjęcie projektu uchwały.   
   
Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały. 
 
Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały.  
 
GŁOSOWANIE 
 
za głosowało   14 radnych 
przeciwnych     0     " 
wstrzymało się        0     " 
 

Przewodniczący obrad stwierdził, że Rada Miejska w Pakości podjęła 
uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Pakość na lata 2016-2029.   
 
/projekt uchwały stanowi zał. do protokołu/ 
 
 
Do pkt. 10 - rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Pakości w 
sprawie uchwalenia budżetu Gminy Pakość na 2017 r. 
 

Przewodniczący obrad nadmienił, że projekt uchwały był omawiany 
podczas posiedzeń komisji problemowych. Poprosił o zabranie głosu Burmistrza 
Pakości p. Wiesława Kończala. 
 
 Panie Przewodniczący, Szanowni Radni, Szanowni Zebrani.  
 Głównym punktem obrad dzisiejszej sesji jest uchwalenie budżetu naszej 
gminy na rok 2017. Jest to już kolejny uchwalany budżet, kolejne zadania przed 
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nami, kolejne realizacje, i oczekiwania. Chciałoby się powiedzieć kolejny 
optymizm, ale to na koniec przy podsumowaniu. Zacznijmy od początku. W tak 
wytrawnym gronie samorządowców nawet głupio jest definiować to, czym jest 
budżet dla jednostki samorządu terytorialnego. Najprościej rzecz ujmując jest to 
zestawienie potencjalnych wpływów, dochodów z tym co chcemy zrobić, z 
wydatkami. Ale jest to również plan finansowy, jest to podstawa działalności 
finansowej jednostki samorządu terytorialnego. Jest to przede wszystkim akt prawa 
miejscowego w oparciu, o który gmina jako jednostka samorządu terytorialnego 
może już od 2 stycznia prowadzić swoją statutową działalność. Może dokonywać 
różnego rodzaju zamówień publicznych, może dokonywać płatności, może 
wypłacać wynagrodzenia, zasiłki w opiece społecznej, może dotować instytucje 
kultury, placówki oświatowe, a więc jest to kluczowy dokument, o który opiera się 
działalność finansowa gminy. Projekt budżetu, który został opracowany i 
przedłożony Wysokiej Radzie przed 15 listopada, oraz Regionalnej Izbie 
Obrachunkowej został przygotowany w oparciu o ustawę o finansach publicznych 
oraz w oparciu o obowiązujące przepisy o dochodach jednostki samorządu 
terytorialnego. Przy szacowaniu braliśmy pod uwagę wnioski zgłoszone przez 
mieszkańców, zarówno miasta jak i poszczególnych sołectw, radnych Rady 
Miejskiej a także podległe jednostki. Kierowaliśmy się podstawową zasadą, jaką 
jest zaspokojenie zbiorowych potrzeb ludności, o której to zasadzie mówi ustawa o 
samorządzie gminnym, a także koniecznością realizacji ustawowo określonych 
zadań własnych i zleconych gminy, tych przypisanych gminie, jako jednostce 
samorządu terytorialnego. Jeśli chodzi o kwoty, które udało nam się zbilansować, 
to zostały one określone w dwóch pierwszych paragrafach przygotowanego 
projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Pakość na rok 2017. W 
paragrafie 1 dochody budżetu gminy na 2017 rok określiliśmy w wysokości 34 696 
303,03 zł, w tym dochody własne to 17 650,270,03 zł, subwencje 6 483 791,00 zł, 
dotacje celowe 9 926 107,00 zł. Dochody majątkowe ze sprzedaży majątku, 
oszacowaliśmy na kwotę 636 135,00 zł. W paragrafie 2 określiliśmy wydatki 
budżetu naszej gminy, prezentuje to przedstawiony slajd, na kwotę 39 614 666,03 
zł. Jak widzicie Państwo, tradycyjnie taki największy odcinek tego tortu wydatków 
budżetowych naszej gminy, stanowią wydatki związane z oświatą i wychowaniem. 
Ale pojawił nam się drugi taki znaczący wycinek, te wydatki pojawiły się od  
1 kwietnia br., jeszcze wtedy szacowane na 5 mln zł, natomiast na przyszły to już 
jest kwota 9 137 527,00 zł. To są zasiłki wypłacane w ramach programu Rodzina 
500 plus. Trzeci pod względem wielkości wydatków stanowi dział gospodarka 
komunalna i ochrona środowiska 6 667 000,00 zł i jako czwarta z tych większych -  
administracja publiczna, w tym wydatki związane z zatrudnianiem osób w ramach 
robót publicznych, prac interwencyjnych, prac społecznie – użytecznych -   
4 387 000,00 zł, pomoc społeczna 2 283 000,00 zł, transport i łączność  
2 028 000,00 zł, kultura i ochrona dziedzictwa narodowego, kultura fizyczna na 
dotychczasowej wysokości, gospodarka mieszkaniowa, edukacyjna opieka 
wychowawcza, bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa. Wynik 
budżetu stanowi deficyt w kwocie 4 918 363,00 zł, który planujemy sfinansować 
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przychodami z tytułu zaciągniętych kredytów i pożyczek. Planowane zadania 
inwestycyjne określiliśmy w załączniku nr 4 do uchwały. Już po raz kolejny 
wyodrębniliśmy w budżecie kwotę ponad 190 tys. zł, do dyspozycji sołectw. 
Szczegóły omówione są w załączniku nr 5, tu oczywiście mowa o funduszu 
sołeckim. Warto zwrócić uwagę na zadania z zakresu zarządzania kryzysowego, to 
jest również wymóg ustawowy, taką rezerwę ogólną utworzyliśmy w wysokości 
54 tys. zł oraz rezerwę celową w wysokości 96 tys. z przeznaczeniem na realizację 
zadań własnych w zakresie zarządzania kryzysowego. oraz to co dzisiaj stanowi 
również przedmiot obrad Wysokiej Rady, czyli przyjęcie programów 
przeciwdziałania alkoholizmowi oraz narkomanii. Ustaliliśmy dochody w kwocie 
160 tys. zł z tytułu wydawania zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych, a 
także wydatki w kwocie 151 tys. zł na realizację zadań określonych w gminnym 
programie profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych oraz wydatki w 
kwocie 9 tys. zł na realizację zadań określonych w gminnym programie 
przeciwdziałania narkomanii.  

Szanowni Państwo pozwólcie, że tak pokrótce wrócę do zadań 
inwestycyjnych, ponieważ one zawsze stanowią bardzo ważną część planowanych 
do realizacji zadań. A więc te zadania określone zostały w załączniku nr 4 do 
projektu uchwały. I może tak po kolei według zadań pokazywanych na 
prezentowanym slajdzie. Pomoc finansowa na wspólną realizację zadania 
inwestycyjnego „Rozbudowa drogi wojewódzkiej nr 255 Pakość-Strzelno”, a z 
tym związane jest jeszcze jedno zadanie „Budowa, przebudowa, remont sieci 
kanalizacji sanitarnej w ciągu DW 255 Pakość-Strzelno oraz budowa sieci 
kanalizacji sanitarnej i deszczowej wraz z przebudową sieci kanalizacji sanitarnej 
w ul. Różanej w Pakości”. Tyle już na ten temat w ostatnim czasie mówiliśmy, 
generalnie chyba ¾ ostatniej sesji również było poświęcone tej tematyce, dlatego 
też tej sprawy już rozwijać w szczegółach nie będę. Natomiast pewnie wszyscy 
żyjemy nadzieję, że słowa, które tutaj padły, przy tej mównicy z ust Pana 
Wicemarszałka Dariusza Kurzawy zostaną wprowadzone w życie, te decyzje 
zapadną po naszej myśli i my również przystąpimy wspólnie z samorządem 
województwa do realizacji tego zadania. Chcę tylko przypomnieć, że w części 
drogowej, w połowie roku dokonaliśmy w formie uchwały takiej decyzji, kiedy 
przeznaczyliśmy 350 tys. zł w roku 2017 i 706 tys. w roku 2018 na 
dofinansowanie realizacji tego zadania. Chodzi o ciągi rowerowo – piesze na 
odcinku miejskim realizacji tego zadania, i kiedy już to zadanie ruszy te środki 
będą musiały być skierowane do samorządu województwa. Będę na bieżąco 
Państwa Radnych i opinię publiczną informował, jak przebiega realizacja tego 
zadania. Podkreślę jeszcze raz, chodzi o to, żeby wreszcie ruszyć z bloków 
startowych i to jest najważniejsza rzecz, o której chciałbym dzisiaj 
zakomunikować. Drugim zadaniem wymienionym na tym slajdzie jest: „Budowa 
ścieżki rowerowej na odcinku Pakość –Aleksandrowo gm. Barcin”. Tutaj mamy 
zaplanowaną kwotę 10 tys. zł. W tej chwili opracowywany jest, jak Państwo 
wiecie, plan gospodarki niskoemisyjnej, który jest na etapie ostatnich uzgodnień. 
Ten plan jest niezbędnie konieczny do przystąpienia do realizacji tego zadania. Z 
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informacji wynika, że w pierwszych miesiącach przyszłego roku nastąpi 
ogłoszenie konkursu w tym zakresie, no i mam nadzieję, że wspólnie z Barcinem, 
równolegle przystąpimy do realizacji zadania. Sąsiedzi są w trochę gorszej sytuacji 
niż my, bo oni mają problemy natury projektowej, związane ze swoim odcinkiem 
drogi. Z drugiej strony zgodzicie się Państwo ze mną w takiej opinii, że 
„przyzwoicie” byłoby, gdyby zacząć realizację tego zadania równolegle od strony 
Pakości i od strony Barcina, żeby nie doszło do takiej sytuacji, że któraś z gmin 
przystąpi wcześniej, któraś później i te ścieżki nie w porę się połączą. To byłoby 
trochę „obciachowo”, że tak powiem po młodzieżowemu. Dlatego też cały czas 
jesteśmy czujni z Burmistrzem Pęziakiem, mam nadzieję że w końcu dojdzie do 
ogłoszenia naboru na środki unijne i przystąpimy do przetargów i realizacji tego 
zadania. „Przebudowa drogi gminnej Radłowo Centrum – Karolewo”, kolejne 
zadanie. To zadanie planujemy zrealizować w ramach corocznej akcji, którą 
dofinansowuje samorząd województwa. Kiedyś było to w ramach Terenowego 
Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych, w tej chwili jest to wydzielona część 
budżetu samorządu województwa. Wniosek złożyliśmy, to są jak gdyby pewne 
pieniądze, kwestia tego rodzaju, jaką część tego zadania będzie finansował 
samorząd województwa. Dotychczasowe zasady to było ok. 30%, długość do 1 
kilometra. Jeśli te zasady zostaną utrzymane to myślę, że wspólnie z marszałkiem, 
wspólnie z samorządem województwa to zadanie zrealizujemy w okresie miesięcy 
letnich. Oczywiście pod warunkiem, że Państwo dzisiaj zatwierdzicie wykaz 
proponowanych przez nas zadań inwestycyjnych. „Przebudowa nawierzchni drogi 
gminnej Jankowo Centrum”. Tutaj mamy zaplanowane 200 tys. zł. Odcinek krótki, 
bo 463 metry. Myślę, że w tym samym mniej więcej czasie nastąpi realizacja tego 
zadania. „Przebudowa ulicy Rynek i ulicy Żabiej wraz z zagospodarowaniem 
terenów nadbrzeżnych Noteci”. Tutaj mówimy o gminnym programie 
rewitalizacji, a więc jeszcze gdzieś tkwimy na poziomie, nie tylko my, realizacji 
ustawy o rewitalizacji na terenie naszego województwa. Generalnie, jak gdyby 
robimy to pod dyktando samorządu województwa. W tej chwili wszystkie gminy 
są na etapie opracowywania, zatwierdzania, uzgadniania programu rewitalizacji. 
Potem kiedy już będzie ten program, przyjdzie czas na konkretne dokumentacje. 
My rozpoczęliśmy w tym roku proces uzgadniania przebudowy Rynku. Różne 
koncepcje się pojawiają, wsłuchujemy się również w opinie mieszkańców, niektóre 
z tych koncepcji już na etapie wstępnym wydają się dość abstrakcyjne. Szukamy 
rozwiązań jak najbardziej optymalnych, tzn. i pod względem funkcjonalnym, ale 
również i finansowym. Zbyt dużych pieniędzy tutaj nie mamy, a chcemy to 
zadanie rewitalizacji części Rynku powiązać z rewitalizacją ulicy Żabiej w 
Pakości. Ponadto jeszcze marzy nam się zagospodarowanie części odcinka 
nadbrzeży Noteci, stąd też te pieniądze w pewnym sensie wydają się „jakieś tam”, 
ale w gruncie rzeczy nie są to zbyt duże środki. Będziemy chcieli w ramach tych 
programów rewitalizacyjnych oczywiście zrobić jak najwięcej. Sądzę, że to jeszcze 
nie jest perspektywa 2017 roku, jestem o tym przekonany, że możemy tutaj mówić 
dopiero o roku 2018, najszybciej. Kolejne zadanie; „Utwardzenie drogi 
wewnętrznej przy ul. Mogileńskiej”. Jest to taki trwający już problem na terenie 



 11 

osiedla Kujawskiej Spółdzielni Mieszkaniowej, trwający od kilku lat z jakąś taką 
tendencją narastającą. Chodzi o zorganizowanie ruchu pojazdów wewnątrz osiedla. 
W pewnym momencie to nasze osiedle KSM, że tak powiem się „zatkało”. Jest 
wjazd z dwóch stron, od strony ul. Mogileńskiej do bloku nr 19, potem to główne 
przy tzw. Rondzie, od ul. Jankowskiej, ale brak jest wyjazdu i połączenia z tzw. 
małą obwodnicą. Doszliśmy do wniosku, że należy wyprowadzić ruch w kierunku 
naszej „małej obwodnicy”. Istnieje taka możliwość, żeby zrobić wyjazd przy bloku 
nr 47. Wtedy gdybyśmy takie połączenie zrobili, myślę, że ten ruch pojazdów 
byłby bardziej płynny, nie dochodziłoby do jakiś spięć, zwłaszcza wzdłuż garaży 
przy bloku nr 35. Takie są postulaty mieszkańców, bardzo już konkretne, od kilku 
lat praktycznie formułowane w naszym kierunku, żeby ten problem rozwiązać. 
Dokumentacji jako takiej nie mamy, myślę, że to nie jest jakieś wielkie zadanie, 
przeznaczyliśmy na to zadanie kwotę 200 tys. zł. Ta pieszojezdnia miałaby długość 
ok. 120 metrów, to nie jest jakieś wielkie zadanie inwestycyjne, a myślę, że wiele 
by pomogło i kierowcom i pieszym, również użytkownikom „Orlika”, bo przy tej 
okazji może by się udało wykonać parę miejsc parkingowych przy samym 
„Orliku”. Kolejne zadanie również z tej kategorii to; „Wymiana nawierzchni 
chodnika w sołectwie Rycerzewo”, kontynuacja zadania tegorocznego. Kolejne 
natomiast, to już dość poważne, też oczekiwane omawiane przez nas wielokrotnie 
„Tworzenie nowych miejsc przedszkolnych poprzez budowę Przedszkola 
Miejskiego w Pakości”. A więc chodzi o przystąpienie do realizacji tego zadania. 
Nie mam przy sobie, ale  przed tygodniem dotarło do nas pismo, z Urzędu 
Marszałkowskiego w Toruniu, które kwalifikuje nasz projekt do dalszego etapu, 
dając nam kolejne nadzieje, że jeśli przeszedł projekt preselekcję, to mamy 
nadzieję, że i kolejne etapy przebrniemy. No i będziemy przystępować do 
realizacji. Już w styczniu planujemy zorganizować spotkanie, z dotychczasowymi 
użytkownikami działek za szkołą podstawową. I będziemy się przymierzać do 
konkretnej lokalizacji, do pewnych działań związanych z opuszczeniem tego 
terenu przez dotychczasowych użytkowników, a równolegle czynimy starania 
związane z przebrnięciem przez wszystkie niuanse spraw formalnych, a tych, nie 
chcę tutaj wchodzić w szczegóły, proszę mi wierzyć, nie brakuje. Nie są to łatwe 
procedury, ale chcąc uzyskać jakiekolwiek dofinansowanie ze środków unijnych 
trzeba przez te procedury z pomyślnością przebrnąć. Kolejne zadanie; 
„Rozbudowa sieci wodociągowej w miejscowości Giebnia oraz Łącko”. Dużo już 
zostało powiedziane na ten temat na komisjach, myślę, że nie warto tutaj o 
szczegółach mówić, chodzi o uzbrojenie naszych terenów inwestycyjnych w 
Giebni, jest to niezbędne. Prowadzimy pewne rozmowy, o których kiedy przyjdzie 
czas, poinformuję Państwa w szerszym zakresie. Na jednej czy dwóch komisjach 
już o tym mówiłem. Pojawiają się inwestorzy zainteresowani terenami w Giebni, 
ale pytają o konkretne urządzenia infrastrukturalne, woda, prąd, to są te rzeczy 
podstawowe, które muszą być doprowadzone do terenów inwestycyjnych. Łącko z 
kolei, to jest wniosek o wybudowanie 1 600 m wodociągu do terenów pod 
budownictwo, złożony przez dewelopera. Tyle na dzisiaj wiemy, będziemy w 
kontakcie z tą osobą, będziemy się dowiadywać o jakie budowy chodzi, czy 
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sprzedaż działek uzbrojonych, czy też budowa jakiegoś osiedla. Na dzisiaj jeszcze 
zbyt mało informacji w tej sprawie posiadamy. Przebudowa oświetlenia w gminie 
Pakość, rozbudowa oświetlenia ulicznego w sołectwach Radłowo, Rybitwy, 
Wielowieś, to jest rzecz, którą co roku robimy. Dzieje się to bądź z zaplanowanych 
w ramach remontów środków budżetu Referatu Komunalno-Inwestycyjnego, bądź 
też w ramach środków funduszu sołeckiego, na wiosek i realizowanych przez 
sołtysów naszej gminy. Również zadanie kolejne dotyczy środków funduszu 
sołeckiego, tj.  doposażenie placów zabaw w sołectwach Gorzany-Giebnia-
Węgierce, Jankowo, Ludwiniec oraz Rybitwy. Kolejne zadanie to; 
„Zagospodarowanie terenów wokół wspólnot mieszkaniowych przy ul. Fabrycznej 
w Pakości”, to pierwszy etap, który chcemy w przyszłym roku rozpocząć. 
Mieliśmy inne plany związane z przebudową tego osiedla. Liczyliśmy, że 
skorzystamy ze środków Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich, ponieważ ulica 
Fabryczna to są tereny wiejskie, tak geodezyjnie przypisane. Trochę nam się to 
rozmywa, że tak powiem, szukamy jakiś innych rozwiązań. Na dzisiaj to, co 
chcielibyśmy w przyszłym roku rozpocząć, to branża elektryczna, wymienić sieć 
oświetleniową na tym osiedlu i równolegle przygotowywać, szukać jakiegoś 
montażu finansowego do realizacji szerszego zagospodarowania tego terenu.  
Aczkolwiek w tym roku trochę zabrnęliśmy w konsultacjach społecznych. Tych 
koncepcji, różnych pomysłów jest dużo, coraz bardziej nowych, coraz bardziej 
zmiennych i tym sposobem kilka miesięcy straciliśmy na takie szczegółowe 
konsultacje z mieszkańcami. Chodziło o lokalizację, a to urządzeń sportowych, a 
to o wycinkę drzew, lokalizację parkingów, gdzie one mają być, jakie mają być i 
itd. Ale z drugiej strony, jak już coś robić, to róbmy to tak, żeby ludzie byli z tego 
zadowoleni, bo przecież dla mieszkańców te wszystkie inwestycje robimy. Na 
koniec chciałbym nadmienić o dwóch inwestycjach, które nie są wymienione w 
załączniku nr 4 do projektu uchwały budżetowej. To jest nasz udział w 
przebudowie drogi Tuczno-Rybitwy. Powiat Inowrocławski aplikował o środki w 
ramach Programu Przebudowy Dróg Lokalnych. Wniosek znajdzie się na liście 
rezerwowej, na liście podstawowej niestety nie. Ostatecznej decyzji jeszcze nie 
ma, natomiast to, co warto podkreślić to to, że i tak decyzja zapadła, że ta droga z 
dużym prawdopodobieństwem realizowana będzie w ramach programu lub w 
ramach środków własnych powiatu. Stąd też my mamy wstępne porozumienie 
podpisane, środki finansowe również zaplanowane w ramach tego porozumienia. 
Zależy nam na tym, żeby ten odcinek od strony Rybitw był wreszcie 
wyremontowany, mam na myśli drogę powiatową na odcinku Tuczno – Rybitwy. 
Ostatnie zadanie realizowane nie bezpośrednio przez nas, ale przez gminę, gminę 
w takim szerszym tego słowa znaczeniu. Wnioskodawcą tego zadania będzie, bo 
jeszcze wniosek nie został złożony, Przedsiębiorstwo Usług Gminnych. Chodzi o 
odcinek kanalizacji 2 100 m, od przepompowni przy ul. Mieleńskiej w kierunku 
Mielna. Na dzisiaj ten projekt budowlany przewiduje podłączenie 21 budynków z 
perspektywą całego osiedla Działyńskich, Kurzawskiego, Szenica, ale nie w 
ramach tego zadania. I tak, jak powiedziałem tutaj są dostępne środki ponad 800 
tys. zł w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich, ale nie Urząd Miejski 
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będzie aplikował o te środki, lecz tak jak uzgodniliśmy to z Panem Prezesem 
Wojtysiakiem, aplikować będzie Przedsiębiorstwo Usług Gminnych. Termin 
złożenia tego wniosku, jeśli dobrze pamiętam, połowa lutego.  

Szanowni Państwo, Wysoka Rado, gdybym tak miał w trzech krótkich 
słowach scharakteryzować ten projekt budżetu, który przed Państwem leży, a nad 
którym my wykonaliśmy trochę żmudnej pracy, to bym powiedział, że jest to 
budżet kontynuacji, konieczności i przede wszystkim kompromisu. Czemu 
kontynuacji? Ponieważ te duże zadania inwestycyjne, a jest ich kilka, były 
zapisane w budżecie roku 2016. Planowane są już od roku 2014 w ramach Strategii 
Rozwoju Gminy Pakość, która została przyjęta na lata 2014-2024. Główne 
założenia tej Strategii wymagają kontynuacji, nie ma od nich odwrotu. Jeśli kiedyś 
o czymś zadecydowaliśmy, no to musimy się trzymać tych zapisów, przynajmniej 
w części, na tyle na ile się to udaje. Czemu konieczności? Ponieważ wypracowane 
cele strategii, główne kierunki rozwoju gminy muszą być konsekwentnie 
realizowane. Proponowane zadania inwestycyjne są koniecznością, nie ma 
możliwości ich zaprzestania. Sami Państwo wiecie, że tyle już przegadaliśmy o 
tych wszystkich zadaniach, na komisjach, sesjach i różnego rodzaju spotkaniach. 
Sami macie pewnie Państwo presję również ze strony mieszkańców, dopytują was 
„a kiedy to wreszcie ruszy, a kiedy to wreszcie się rozpocznie”, że praktycznie 
dzisiaj jest koniecznością, że trzeba przystąpić do realizacji tego właśnie budżetu, 
nad którym za chwilę będziecie głosowali. No i kompromisu, to jest takie słowo 
klucz w dzisiejszych czasach. Te zadania inwestycyjne i ten projekt, te wydatki 
zostały uzgodnione przede wszystkim na posiedzeniach komisji, ale również on 
jest wynikiem pewnych uzgodnień i na forum Lokalnej Grupy Działania 
Czarnoziem na Soli, bo tam jest jakieś źródełko, z którego będą płynęły środki 
unijne, zewnętrzne. I zostały one uzgodnione ze służbami Marszałka i samym 
Marszałkiem, na różnych rozmowach, na forum spotkań ze Starostą 
Inowrocławskim. A więc kompromis, to jest takie podstawowe określenie, z 
którym wiąże się generalnie budżet gminy. To jest dokument kompromisu. 
Chciałoby się, żeby było więcej tych środków, przede wszystkim po stronie 
wpływów, ale są one określone, natomiast wachlarz tych narzędzi, które możemy 
stosować dla zwiększenia wpływów jest dość ograniczony. Skorzystaliśmy według 
naszej wiedzy ze wszystkich możliwości i korzystamy co roku, aby wpływy do 
budżetu naszej gminy były jak największe. A więc to, czym dysponujemy zostało 
zapisane w projekcie i tak będziemy wykorzystywać te środki, jak to zostało 
zestawione po stronie wpływów i po stronie wydatków. Zwracam się z prośbą do 
Wysokiej Rady o przyjęcie proponowane projektu uchwały w sprawie uchwalenia 
budżetu Gminy Pakość na rok 2017. Dziękuję bardzo. 
 

Przewodniczący obrad poprosił o wystąpienie Skarbnika Gminy p. Annę 
Kruszka.                                                                                
  
 Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo. 
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 Przedstawię Państwu uchwałę Nr 16/P/2016 Składu Orzekającego Nr 3 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 2 grudnia tego roku. 
Działając na podstawie art. 19 ust. 2 w związku z art. 13 pkt 3 ustawy z dnia  
7 października 1992 r. o regionalnych izbach obrachunkowych, art. 238 ust. 1 pkt 2 
ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych oraz Zarządzenia Nr 
3/2016 Prezesa Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 22 stycznia 
2016 r. w sprawie składów orzekających i zakresu ich działania, Skład Orzekający 
Nr 3 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy w osobach: przewodniczący 
– Andrzej Tatkowski, członkowie – Lidia Dudek, Włodzimierz Górzyński 
uchwalił, co następuje: zaopiniować pozytywnie projekt uchwały budżetowej 
Gminy Pakość na 2017 r. Burmistrz Pakości spełniając wymogi określone art. 238 
ust. 1 pkt 2 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych przekazał w 
dniu 14 listopada 2016 r. do Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy 
projekt uchwały budżetowej gminy na 2017 r. Przy ocenie przedłożonego projektu 
budżetu przeanalizowano również projekt uchwały w sprawie wieloletniej 
prognozy finansowej  gminy, uwzględniając w szczególności wymóg spełnienia 
normy, o której stanowi art. 243 ustawy. Projekt uchwały budżetowej na 2017 r. 
zawiera obligatoryjne elementy określone w art. 212 ust. 1 ustawy tj. m.in.: łączną 
kwotę planowanych dochodów budżetu w wysokości – 34 696 303,03 zł, z 
wyodrębnieniem dochodów bieżących w wysokości 34 060 68,03 zł, dochodów 
majątkowych w wysokości 636 135,00 zł; łączną kwotę planowanych wydatków 
budżetu w wysokości – 39 614 666,03, zł z wyodrębnieniem wydatków bieżących 
w wysokości 32 475 037,75 zł, wydatków majątkowych w wysokości  
7 139 628,28 zł; łączną kwotę planowanych przychodów i rozchodów budżetu; 
wynik finansowy ze wskazaniem źródeł pokrycia planowanego deficytu; limity 
zobowiązań z tytułu zaciąganych kredytów i pożyczek oraz emitowanych papierów 
wartościowych. Plan dochodów i wydatków opracowano w pełnej szczegółowości 
klasyfikacji budżetowej, z zachowaniem obowiązującej klasyfikacji budżetowej. 
Burmistrz Pakości zaproponował przyjęcie na 2017 r. budżetu z deficytem w 
kwocie 4 918 363,00 zł, który sfinansowany będzie przychodami pochodzącymi z 
kredytów w kwocie 3 558 465,00 zł oraz pożyczek w kwocie 1 359 898,00 zł. 
Wskazane w projekcie przychody w łącznej kwocie 5 684 571,44 zł zapewniają 
sfinansowanie planowanego deficytu i planowanych rozchodów budżetu. 
Przedłożony projekt spełnia wymóg wynikający z art. 242 ust. 1 ustawy, który 
stanowi, że organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego nie może 
uchwalić budżetu, w którym planowane wydatki bieżące są wyższe niż planowane 
dochody bieżące powiększone o nadwyżkę budżetową z lat ubiegłych i wolne 
środki. Gmina zaplanowała na 2017 r. dochody i wydatki na realizację programów 
i projektów finansowanych z budżetu Unii Europejskiej w kwocie 52 122,00 zł. 
Zaplanowane rezerwa ogólna i rezerwa celowa mieszczą się w ustawowo 
określonej relacji do planowanych wydatków budżetu. Rezerwę celową w kwocie 
96 000,00 zł przeznacza się na realizację zadań z zakresu zarządzania 
kryzysowego. Zestawienie planowanych kwot dotacji udzielanych z budżetu 
gminy sporządzono zgodnie z wymogami art. 215 ustawy tj. w podziale na dotacje 
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dla jednostek sektora finansów publicznych i dla jednostek spoza sektora, z 
wyodrębnieniem dotacji przedmiotowych, podmiotowych i celowych, co 
zaprezentowano w załączniku Nr 9 do projektu. W projekcie uchwały 
zaplanowano dochody z tytułu wydawania zezwoleń na sprzedaż napojów 
alkoholowych w kwocie 160 000,00 zł, które w całości przeznacza się na realizację 
zadań określonych w gminnym programie profilaktyki i rozwiązywania 
problemów alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii, co przedstawiono w 
załączniku Nr 8 projektu. Zaplanowano również wpływy związane z 
gromadzeniem środków z opłat i kar za korzystanie ze środowiska w kwocie  
400 000,00 zł, które przeznaczono na sfinansowanie zadań gminy w zakresie 
ochrony środowiska i gospodarki wodnej, co zaprezentowano w załączniku Nr 10 
do projektu uchwały. W projekcie budżetu uwzględniono dochody i wydatki 
związane z gospodarowaniem odpadami komunalnymi w kwocie 952 000,00 zł, co 
przedstawiono w załączniku Nr 11 do projektu budżetu. Projekt budżetu 
zabezpiecza wydatki w kwocie 190 093,03 zł na realizację przedsięwzięć przez 
poszczególne sołectwa gminy, w ramach funduszu sołeckiego. Skład Orzekający 
przypomina, iż zgodnie z ustawą z dnia 21 lutego 2014 r. o funduszu sołeckim 
wskazane przez sołectwa przedsięwzięcia muszą być zadaniami własnymi gminy, 
służącymi poprawie warunków życia jej mieszkańców oraz muszą być zgodne ze 
strategią rozwoju gminy. Wydatki funduszu sołeckiego sporządzono w załączniku 
Nr 5 do projektu w pełnej szczegółowości klasyfikacji budżetowej. W projekcie 
uchwały budżetowej określono upoważnienie dla burmistrza wynikające z art. 212 
ust. 2 pkt 1 ustawy do zaciągania pożyczek oraz emitowania papierów 
wartościowych na pokrycie występującego w ciągu roku przejściowego deficytu, 
finansowanie planowanego deficytu oraz spłatę wcześniej zaciągniętych 
zobowiązań. Na mocy art. 212 ust. 2 pkt 2 w związku z art. 258 ust. 1 pkt 1 ustawy 
w projekcie zwarto upoważnienie dla burmistrza do dokonywania zmian w 
budżecie, w zakresie wydatków bieżących na uposażenia i wynagrodzenia ze 
stosunku pracy oraz wydatków majątkowych. Sposób ogłoszenia uchwały 
budżetowej i jej wejścia w życie przedstawiony w § 16 projektu uchwały, jest 
zgodny z obowiązującymi przepisami, o ile uchwała zostanie podjęta do dnia  
31 grudnia 2016 r. Zdaniem Składu Orzekającego przedłożony projekt budżetu 
Gminy Pakość spełnia wymogi formalne i merytoryczne. Projekt uchwały 
budżetowej zawiera obligatoryjne elementy określone w ustawie o finansach 
publicznych. Biorąc pod uwagę powyższe ustalenia, orzeczono jak w sentencji. 
 

Przewodniczący obrad poprosił o wystąpienie Przewodniczącego Komisji 
Budżetu i Finansów p. Marcina Nieznalskiego.  
 
 Opinia Komisji Budżetu i Finansów o projekcie budżetu Gminy Pakość na 
2017 r. Komisja Budżetu i Finansów Rady Miejskiej w Pakości w obecności 
Burmistrza Pakości i Skarbnika Gminy na posiedzeniu w dniu 6 grudnia 2016 r. 
zapoznała się z projektem budżetu gminy na 2017 r. oraz Wieloletnią Prognozą 
Finansową na lata 2017-2029. Komisja Budżetu i Finansów Rady Miejskiej w 
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Pakości po wnikliwej analizie projektu, opiniuje pozytywnie projekt budżetu 
Gminy Pakość na 2017 r. wraz z Wieloletnią Prognozą Finansowa Gminy na lata 
2017-2029.   
 
Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały. 
 
Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały.  
 
GŁOSOWANIE 
 
za głosowało   14 radnych 
przeciwnych     0     " 
wstrzymało się        0     " 
 

Przewodniczący obrad stwierdził, że Rada Miejska w Pakości podjęła 
uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Pakość na 2017 r. 

  
/projekt uchwały stanowi zał. do protokołu/ 
 
 
Do pkt. 11 - rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Pakości w 
sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pakość na lata 
2017-2029.   
 

Przewodniczący obrad nadmienił, że projekt uchwały był omawiany 
podczas posiedzeń komisji problemowych. Poprosił o zabranie głosu Skarbnika 
Gminy p. Annę Kruszka. 

  
 Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo. 
 Podjęcie przedmiotowej uchwały uzasadnia konieczność ustanowienia 
dokumentu wskazującego kierunki polityki finansowej w określonym horyzoncie 
finansowym Gminy Pakość. Ten horyzont został tutaj wyznaczony na lata 2017-
2029. Jest to okres, który związany jest z prognozowaną kwotą długu i spłatą 
zaciągniętych zobowiązań w latach ubiegłych. Zatem w załączniku Nr 1 określono 
prognozowane kwoty długu i spłaty zobowiązań na lata 2017-2029. W załączniku 
Nr 2 do niniejszej uchwały został określony wykaz przedsięwzięć, który 
zamierzamy realizować w latach 2017-2021. Przypomnę Państwu co jest zapisane 
w załączniku Nr 2. W zadaniach bieżących zostało wpisane przedsięwzięcie 
związane z realizacją projektu: „Przeciwdziałanie wykluczeniu cyfrowemu na 
terenie województwa kujawsko-pomorskiego”, związane ze wsparciem realizacji 
zadań w ramach wojewódzkiego programu przeciwdziałania wykluczeniu 
cyfrowemu. Zadanie będzie realizowane przez Ośrodek Pomocy Społecznej w 
latach 2016-2020. Zatem w tych limitach zostały wskazane nakłady finansowe od 
roku 2017 do roku 2020. Ponadto w zadaniach bieżących mamy wpisane zadanie: 
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„Infostrada Kujaw i Pomorza – usługi w zakresie e-Administracji i Informacji 
Przestrzennej”. Zadanie jest realizowane przez Urząd Miejski w Pakości od roku 
2013. Zamierzamy zakończyć projekt w roku 2020. W wydatkach majątkowych 
natomiast mamy wpisane takie przedsięwzięcia jak: „Budowa ścieżki rowerowej 
na odcinku Pakość – Aleksandrowo”, zadanie, którego realizacja jest planowana 
od roku 2015, zakończenie w roku 2018; „Odbudowa nawierzchni drogi gminnej 
przy ul. Różanej, zadanie które planujemy zrealizować w latach 2018-2021”; 
„Przebudowa ul. Rynek, ul. Żabiej wraz z zagospodarowaniem terenów 
nadbrzeżnych Noteci”, planowana realizacja zadania od roku 2015, zakończenie w 
roku 2018. Ostatnie przedsięwzięcie: „Tworzenie nowych miejsc przedszkolnych 
poprzez budowę Przedszkola Miejskiego w Pakości”, planowana realizacja 
przedsięwzięcia w latach 2016-2018 rok. Ponadto w treści uchwały w sprawie 
uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej, Rada Miejska upoważnia 
Burmistrza Pakości do zaciągania zobowiązań związanych z realizacją 
przedsięwzięć określonych w załączniku Nr 2 do niniejszej uchwały, upoważnia 
Burmistrza Pakości do zaciągania zobowiązań z tytułu umów, których realizacja w 
roku budżetowym i w latach następnych jest niezbędna do zapewnienia ciągłości 
działania jednostki, i z których wynikające płatności wykraczają poza rok 
budżetowy. Upoważnia Burmistrza Pakości do przekazania uprawnień w zakresie 
zaciągania zobowiązań określonych w ust. 1 i 2, kierownikom jednostek 
organizacyjnych realizujących przedsięwzięcia ujęte w załączniku Nr 2 do 
niniejszej uchwały. Bardzo proszę o przyjęcie przedstawionego projektu uchwały.                 
   
Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały. 
 
Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały.  
 
GŁOSOWANIE 
 
za głosowało   14 radnych 
przeciwnych     0     " 
wstrzymało się        0     " 
 

Przewodniczący obrad stwierdził, że Rada Miejska w Pakości podjęła 
uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pakość 
na lata 2017-2029.   
 
/projekt uchwały stanowi zał. do protokołu/ 
 
 
Przewodniczący obrad ogłosił 10 minut przerwy. 
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Do pkt. 12 - rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Pakości w 
sprawie dopłat do wybranych taryfowych grup odbiorców usług. 
 

Przewodniczący obrad nadmienił, że projekt uchwały był omawiany 
podczas posiedzeń komisji problemowych. Poprosił o wystąpienie Sekretarza 
Gminy p. Joannę Zemałka. 

  
Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo. 

 Przedmiotem projektu uchwały jest, jak corocznie uchwalana dopłata do 
taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę określonej przez Przedsiębiorstwo Usług 
Gminnych w taryfie dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 
odprowadzania ścieków na terenie gminy Pakość. Jest to dopłata na okres od  
1 stycznia 2017 r. do 31 grudnia 2017 r. Poziom dopłaty nie ulega zmianie, jest 
1,16 zł do m3 brutto, dla grupy odbiorców C. Są to odbiorcy, którzy zakupują wodę 
od Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Janikowie. Jest to 
grupa odbiorców C, czyli mieszkańcy sołectwa Giebnia. Bardzo proszę o przyjęcie 
projektu uchwały.     
 
Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały. 
 
Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały.  
 
GŁOSOWANIE 
 
za głosowało   14 radnych 
przeciwnych     0     " 
wstrzymało się        0     " 
 

Przewodniczący obrad stwierdził, że Rada Miejska w Pakości podjęła 
uchwałę w sprawie dopłat do wybranych taryfowych grup odbiorców usług. 
 
/projekt uchwały stanowi zał. do protokołu/ 
 
 
Do pkt. 13 - rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Pakości w 
sprawie zatwierdzenia „Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych na 2017 r. na terenie gminy Pakość”. 
 

Przewodniczący obrad nadmienił, że projekt uchwały był omawiany 
podczas posiedzenia Komisji Spraw Społecznych i Porządku Publicznego.  
Poprosił o zabranie głosu Kierownika Referatu Spraw Obywatelskich, Obronnych i 
Ochrony Zdrowia p. Elżbietę Szymborską. 

   
 Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo. 
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 Uchwała podejmowana jest na podstawie przepisów ustawy z dnia  
26 października 1982 r. o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałania 
alkoholizmowi. Gminny Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych na 2017 r. obejmuje m.in. takie cele główne: jednym z nich jest 
zwiększenie dostępności pomocy terapeutycznej i rehabilitacyjnej dla osób 
uzależnionych od alkoholu. W tym zakresie m.in. mieści się też prowadzenie 
Punktu Konsultacyjnego ds. Uzależnień, współpraca z Odwykowo-
Psychiatrycznym Ośrodkiem Leczniczym w Inowrocławiu. Następnym celem jest 
udzielanie rodzinom, w których występują problemy alkoholowe pomocy 
psychospołecznej i prawnej, w szczególności ochrony przed przemocą w rodzinie. 
W tym zakresie mieści się także prowadzenie świetlic socjoterapeutycznych, 
opiekuńczo-profilaktycznych. Następnym zadaniem jest prowadzenie 
profilaktycznej działalności informacyjno-edukacyjnej w zakresie rozwiązywania 
problemów alkoholowych dla dzieci i młodzieży, w tym prowadzenie zajęć 
pozalekcyjnych, alternatywnych form spędzania wolnego czasu, udział w 
imprezach środowiskowych, profilaktycznych. Kolejnym zadaniem jest 
wspomaganie działalności instytucji, stowarzyszeń i osób fizycznych, służącej 
rozwiązywaniu problemów alkoholowych oraz podejmowanie interwencji w 
związku z naruszeniem przepisów ustawy, występowanie przed sądem w 
charakterze oskarżyciela posiłkowego. W programie tym także określone są zasady 
i warunki lokalizacji ogródków piwnych na terenie gminy. Na zadania 
przedstawione w programie, w budżecie zaplanowano środki w kwocie 151 tys. zł. 
Dziękuję bardzo i proszę o podjęcie uchwały.         
    
Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały. 
 
Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały.  
 
GŁOSOWANIE 
 
za głosowało   14 radnych 
przeciwnych     0     " 
wstrzymało się        0     " 
 

Przewodniczący obrad stwierdził, że Rada Miejska w Pakości podjęła 
uchwałę w sprawie zatwierdzenia „Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2017 r. na terenie gminy Pakość”. 
 
/projekt uchwały stanowi zał. do protokołu/ 
 
 
Do pkt. 14 - rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Pakości w 
sprawie zatwierdzenia „Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii 
na 2017r. na terenie gminy Pakość”. 
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Przewodniczący obrad nadmienił, że projekt uchwały był omawiany 

podczas posiedzenia Komisji Spraw Społecznych i Porządku Publicznego.  
Poprosił o zabranie głosu Kierownika Referatu Spraw Obywatelskich, Obronnych i 
Ochrony Zdrowia p. Elżbietę Szymborską. 

   
 Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo. 
 Chciałabym zwrócić uwagę, że w załączniku do projekt uchwały wkradł się 
pisarski błąd. Na drugiej stronie tego załącznika w pkt 4, tam gdzie jest określony 
czas realizacji programu wpisane jest w projektach, które Państwu zostały 
przedstawione styczeń 2016 – grudzień 2016. Oczywiście to jest błąd, bo uchwała 
i cały program dotyczy roku 2017. Na trzeciej stronie tego samego załącznika, tam 
gdzie jest podana wysokość planowanych środków też jest rok 2016, a powinien 
być rok 2017. Przed podpisaniem tej uchwały te błędy pisarskie zostaną 
poprawione.   

Gminny Program Przeciwdziałania Narkomanii na 2017 na terenie gminy 
Pakość obejmuje takie główne cele w zakresie działań profilaktycznych m.in. 
dotyczą one poszerzenia wiedzy mieszkańców w zakresie problematyki 
narkomanii, ograniczenie używania środków odurzających oraz ryzykownych 
zachowań związanych z używaniem narkotyków, zwiększenie zainteresowania 
rodziców uczniów szkół na terenie gminy Pakość tematem zagrożeń jakie niosą 
narkotyki. W ramach tych celów prowadzone są także warsztaty i programy 
przeciwdziałania narkomanii, także realizowane na terenie poszczególnych 
placówek oświatowych. Jednym z takich zadań jest także podniesienie poziomu 
wiedzy na temat problemów związanych z używaniem środków psychoaktywnych 
i możliwości zapobiegania zjawisku narkomanii. Na zadania określone w tym 
programie na 2017 rok zaplanowano środki w kwocie 9 tys. zł, które sukcesywnie 
w ciągu roku będą wykorzystywane. Dziękuję i proszę o przyjęcie projektu 
uchwały.    
   
Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały. 
 
Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały.  
 
GŁOSOWANIE 
 
za głosowało   14 radnych 
przeciwnych     0     " 
wstrzymało się        0     " 
 

Przewodniczący obrad stwierdził, że Rada Miejska w Pakości podjęła 
uchwałę w sprawie zatwierdzenia „Gminnego Programu Przeciwdziałania 
Narkomanii na 2017 r. na terenie gminy Pakość”. 
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/projekt uchwały stanowi zał. do protokołu/ 
 
 
Do pkt. 15 - rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Pakości w 
sprawie zorganizowania wspólnej obsługi finansowej szkół i przedszkoli 
prowadzonych przez Gminę Pakość. 
 

Przewodniczący obrad nadmienił, że projekt uchwały był omawiany 
podczas posiedzeń komisji problemowych. Poprosił o zabranie głosu Skarbnika 
Gminy p. Annę Kruszka. 

  
 Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Goście. 
 Podjecie przedmiotowej uchwały jest niezbędne w celu zorganizowania 
wspólnej obsługi finansowej szkół i przedszkoli prowadzonych przez gminę 
Pakość. W związku ze zmianą ustawy o samorządzie gminnym, poprzez dodanie 
art. 10a i 10b należy dostosować uchwałę, która obowiązywała do tej pory, 
poprzez określenie w treści uchwały jednostek obsługiwanych i jednostki 
obsługującej nasze jednostki finansowe. Zatem w § 1 zapisano: „Wspólną obsługę 
finansową szkół i przedszkoli gminy Pakość, zwanych dalej jednostkami 
obsługiwanymi powierza się od 1 stycznia 2017 r. Urzędowi Miejskiemu w 
Pakości, zwanemu dalej jednostką obsługującą. W § 2. Jednostkami 
obsługiwanymi są: Gimnazjum im. Ewarysta Estkowskiego w Pakości, Szkoła 
Podstawowa im. Powstańców Wielkopolskich w Pakości, Zespół Placówek 
Oświatowych im. Armii Krajowej w Kościelcu, Przedszkole Miejskie w Pakości”. 
W § 3 określono zakres obowiązków powierzonych jednostce obsługującej, czyli 
Urzędowi Miejskiemu w Pakości. W ramach wspólnej obsługi finansowej Urząd 
Miejski w Pakości prowadzić będzie rachunkowość w zakresie wykonywania 
czynności, o których mowa w art. 4 ust. 3 pkt 2-6 ustawy z dnia 29 września 
1994r. o rachunkowości, ponadto do zakresu obowiązków należeć będzie również 
sporządzanie sprawozdawczości, obsługa płacowa pracowników jednostek 
obsługiwanych wymienionych w § 2 i obsługa kasowa. Traci moc uchwała  
Nr XII/85/2011 Rady Miejskiej w Pakości z dnia 28 grudnia 2011 r. w sprawie 
zorganizowania wspólnej obsługi finansowej szkół i placówek oświatowych 
prowadzonych przez gminę Pakość. Bardzo proszę o przyjęcie projektu uchwały.     
 
Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały. 
 
Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały.  
 
GŁOSOWANIE 
 
za głosowało   14 radnych 
przeciwnych     0     " 
wstrzymało się        0     " 
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Przewodniczący obrad stwierdził, że Rada Miejska w Pakości podjęła 

uchwałę w sprawie zorganizowania wspólnej obsługi finansowej szkół i 
przedszkoli prowadzonych przez Gminę Pakość. 
 
/projekt uchwały stanowi zał. do protokołu/ 
 
 
Do pkt. 16 - rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Pakości w 
sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych 
przedszkoli oraz osób prowadzących wychowanie przedszkolne w innych 
formach, a także trybu i zakresu kontroli prawidłowości pobrania i 
wykorzystywania tych dotacji.                                            
 

Przewodniczący obrad nadmienił, że projekt uchwały był omawiany 
podczas wspólnego posiedzenia komisji problemowych. Poprosił o zabranie głosu 
Kierownika Referatu Oświaty, Kultury i Promocji Gminy p. Mariusza 
Jarzynowskiego. 

  
 Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Goście.  

Uchwała ma na celu dostosowanie dotychczasowych uregulowań w zakresie 
udzielania dotacji dla niepublicznych przedszkoli, do zmienionych przepisów 
prawnych a ponadto doprecyzowanie zasad i usprawnienie procesu przekazywania, 
rozliczania i kontroli dotacji udzielanych z budżetu Gminy Pakość. Zgodnie z art. 
18 ust. 2 pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym do 
wyłącznej właściwości rady gminy należy stanowienie w sprawach zastrzeżonych 
ustawami do jej kompetencji. W myśl art. 90 ust. 4 ustawy z dnia 7 września 1991 
r. o systemie oświaty organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego ustala 
tryb udzielania i rozliczania dotacji, o których mowa w ust. 1a-1c i 2-3b,  oraz tryb 
i zakres kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystywania, uwzględniając w 
szczególności podstawę obliczania dotacji, zakres danych, które powinny być 
zawarte we wniosku o udzielenie dotacji i w rozliczeniu jej wykorzystania, oraz 
termin i sposób rozliczenia dotacji. Wobec powyższego podjęcie niniejszej 
uchwały jest zasadne i bardzo proszę Wysoką Radę o podjęcie uchwały. 
 
Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały. 
 
Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały.  
 
GŁOSOWANIE 
 
za głosowało   14 radnych 
przeciwnych     0     " 
wstrzymało się        0     " 
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Przewodniczący obrad stwierdził, że Rada Miejska w Pakości podjęła 

uchwałę w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla 
niepublicznych przedszkoli oraz osób prowadzących wychowanie przedszkolne w 
innych formach, a także trybu i zakresu kontroli prawidłowości pobrania i 
wykorzystywania tych dotacji.                                            
 
/projekt uchwały stanowi zał. do protokołu/ 
 
 
Do pkt. 17 - rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Pakości w 
sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego na terenie gminy Pakość, dla obszaru obejmującego część wsi 
Giebnia. 
 

Przewodniczący obrad nadmienił, że projekt uchwały był omawiany 
podczas posiedzeń komisji problemowych. Poprosił o zabranie głosu Sekretarza 
Gminy p. Joannę Zemełka. 

 
Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo. 

 Przedmiotem projektu uchwały jest przystąpienie do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego na terenie gminy Pakość w 
części sołectwa Giebnia-Gorzany-Węgierce. Obszar objęty tym projektem uchwały 
został oznaczony na załączniku mapowym, dotyczy sołectwa Giebnia i obejmuje 
działki 25/2, 25/1, 27/3, 27/2, 4/82. Nieruchomości te zgodnie z zapisami Studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Pakość, 
położne są terenach o funkcjach gospodarczych i taką też funkcję chcemy 
zachować na tych terenach, ponieważ w tej chwili są to grunty rolnicze i są w ten 
sposób użytkowane. W celu zagospodarowania ich pod działalność gospodarczą 
należy sporządzić miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego, czego 
pierwszą czynnością jest właśnie przystąpienie i podjęcie uchwały, o którą proszę 
Wysoką Radę.         
 
Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały. 
 
Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały.  
 
GŁOSOWANIE 
 
za głosowało   14 radnych 
przeciwnych     0     " 
wstrzymało się        0     " 
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Przewodniczący obrad stwierdził, że Rada Miejska w Pakości podjęła 
uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego na terenie gminy Pakość, dla obszaru 
obejmującego część wsi Giebnia. 

  
/projekt uchwały stanowi zał. do protokołu/ 
 
 
Do pkt. 18 - zapoznanie się ze sprawozdaniem z działalności Komisji Rozwoju 
Przedsiębiorczości i Ładu Przestrzennego za okres od stycznia 2016 r. do 
grudnia 2016 r. 
 

Przewodniczący obrad poprosił o zabranie głosu Przewodniczącego 
Komisji p. Józefa Siembab. 

 
Przewodniczący komisji podkreślił, że radni otrzymali w materiałach 

sesyjnych sprawozdanie z działalności komisji. Podziękował członkom komisji za 
duże zaangażowanie w jej prace oraz wysoką frekwencję.  
     
Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego sprawozdania.  
 

Przewodniczący obrad stwierdził, że Rada Miejska w Pakości zapoznała 
się ze sprawozdaniem z działalności Komisji Rozwoju Przedsiębiorczości i Ładu 
Przestrzennego za okres od stycznia 2016 r. do grudnia 2016 r. 
 
/sprawozdanie stanowi zał. do protokołu/ 
 
 
Do pkt. 19 - zapoznanie się ze sprawozdaniem z działalności Komisji Rozwoju 
Obszarów Wiejskich i Ochrony Środowiska za okres od stycznia 2016 r. do 
grudnia 2016 r. 
 

Przewodniczący obrad poprosił o zabranie głosu Przewodniczącą Komisji 
p. Barbarę Białecką.  

 
Szanowni Państwo, sprawozdanie z działalności Komisji Rozwoju 

Obszarów Wiejskich i Ochrony Środowiska za okres od stycznia 2016 r. do 
grudnia 2016 r. macie Państwo dołączone do materiałów sesyjnych. W skład 
komisji wchodzą: przewodnicząca – Barbara Białecka, wieceprzewodnicząca – 
Barbara Szelągowska, sekretarz komisji – Tomasz Żak, członkowie komisji – 
Marcin Nieznalski, Józef Siembab. Chcę podkreślić, że komisja w 100% 
uczestniczyła w posiedzeniach, również działaliśmy w terenie. Największym 
naszym problemem są gminne drogi gruntowe, które są w złym stanie. Ogólnie 
odbyliśmy 7 posiedzeń, działaliśmy zgodnie z przyjętym planem pracy.     
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Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego sprawozdania.  
 

Przewodniczący obrad stwierdził, że Rada Miejska w Pakości zapoznała 
się ze sprawozdaniem z działalności Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich i 
Ochrony Środowiska za okres od stycznia 2016 r. do grudnia 2016 r. 
  
/sprawozdanie stanowi zał. do protokołu/ 
 
 
Do pkt. 20 - rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Pakości w 
sprawie przyjęcia ramowego planu sesji Rady Miejskiej w Pakości na 2017 r. 

 
Przewodniczący obrad nadmienił, iż zgodnie z § 4 ust. 1 Regulaminu Rady 

Miejskiej w Pakości, na  ostatniej sesji w roku, rada  uchwala ramowy plan sesji na 
rok następny. W planie  pracy  na 2017 r. określone zostały podstawowe tematy 
sesji. W każdym czasie Rada może dokonać zmian i uzupełnień w ramowym 
planie pracy Rady Miejskiej. Plan pracy rady otrzymali radni w materiałach 
sesyjnych. 
    
Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały.  
 
Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały.  
 
GŁOSOWANIE 
 
za głosowało   14 radnych 
przeciwnych     0     " 
wstrzymało się        0     "     

 
Przewodniczący obrad stwierdził, że Rada Miejska w Pakości podjęła 

uchwałę w sprawie przyjęcia ramowego planu sesji Rady Miejskiej w Pakości na 
2017 r. 

 
/projekt uchwały stanowi zał. do protokołu/ 
 
 
Do pkt. 21 - zapytania i wolne wnioski. 
 
Nie wniesiono zapytań i wolnych wniosków. 
 
 
Do pkt. 22 - odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski. 
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Odpowiedzi udzielił Burmistrz Pakości p. Wiesław Kończal. 
 
Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo. 

 Pozwólcie, że podziękuję Wysokiej Radzie za jednomyślność w przyjęciu 
budżetu. Tak, jak mówiłem jest to kluczowy dokument, bardzo istotny z punktu 
widzenia funkcjonowania naszej gminy. Ale chciałem przy tej okazji wszystkim 
Państwu bardzo serdecznie podziękować za ten kończący się rok współpracy, taki 
trudny dosyć, skomplikowany pod względem przede wszystkim politycznym, ale i 
w gospodarce różnie to bywa. Jak człowiek słucha opinii ekonomistów, to trochę z 
przerażeniem należy spojrzeć też i w przyszły rok. Ale mimo wszystko, mimo 
takich zewnętrznych przejawów, trochę braku przewidywalności, zamieszania, 
jednak zachęcam do poszukiwania tego, co optymistyczne. Myślę, że również i w 
przyszłym roku uda nam się dobrze współdziałać dla dobra tego, co nas tutaj 
gromadzi, a więc dla dobrego, sprawnego, rzetelnego funkcjonowania naszego 
pakoskiego Samorządu. Dziękuję tym wszystkim, którzy realizowali tegoroczny 
budżet i wierzę, że przyszłoroczny będą realizowali w poczuciu dobrze 
realizowanego, sumiennie, zawodowo, profesjonalnie obowiązku. Ma tu na myśli 
dyrektorów jednostek podległych, sołtysów, pracowników Ratusza, kadrę 
kierowniczą Ratusza i przede wszystkim was Szanowni Radni, którzy 
podejmujecie te kluczowe decyzje, bardzo ważne z punktu widzenia, i 
funkcjonowania gminy, i rozwoju gminy, i realizacji tych najbardziej 
podstawowych, przypisanych nam zadań. Nie będę wkraczał w plany 
przyszłoroczne, bo nie o to chodzi, pewnie będzie czas, to będziemy o tym 
rozmawiali. Na każdej sesji szczerze rozmawiamy o tym co nas czeka i co robimy, 
co zamierzmy robić, co nam wyszło, co nam nie wyszło, ale o jednej rzeczy chcę 
powiedzieć, o tym, co przed nami w styczniu. Przystępujemy do wypracowania 
decyzji związanej ze zmianami w oświacie i to jest bardzo trudne zadanie, które 
spadło na nas jak grom z jasnego nieba, nie tylko na nas, generalnie w Polsce. Jest 
podjęta ustawa i musimy ją zrealizować. I to jest problem, ponieważ musimy 
wypracować optymalne rozwiązania. Rozwiązania w Pakości są dwa i chcę o tym 
dzisiaj już powiedzieć publicznie. W wielkim skrócie, albo wracamy do tego, co 
już było w Pakości, a więc dwa obwody szkolne, bo o Kościelcu tutaj nie ma co 
mówić. W Kościelcu jest czysta sprawa, jest obwód szkolny, ewentualnie jakieś 
modyfikacje dotyczące może Węgierc, może uda nam się przy tej okazji 
uregulować, wyprostować zaszłości. Natomiast w Pakości mamy do czynienia z 
dwoma koncepcjami, a więc powrót do tego co było, czyli dwa obwody szkolne i 
dwie szkoły podstawowe 1, 2 lub też jedna szkoła podstawowa w dwóch 
budynkach, w jednym obwodzie szkolnym.  Jakie będą przesłanki, jakie szczegóły 
tego jednego i drugiego rozwiązania, o tym będziemy rozmawiać. Ja poprosiłem 
dyrektorów, żeby wykorzystać ten czas styczniowych spotkań semestralnych z 
rodzicami, żeby w ramach tych spotkań zorganizować również i spotkanie z nami i 
w Szkole Podstawowej w Pakości, i w Szkole Podstawowej w Kościelcu, i w 
Gimnazjum. Będą to zebrania otwarte, tak sobie wyobrażam, zachęcam do udziału 
w tych zebraniach również Państwa Radnych. Myślę, że tam należy się wsłuchać 
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dobrze w opinie rodziców, ponieważ jak wiadomo zgodnie z ustawą Wysoka Rada 
musi podjąć uchwałę w terminie do końca marca przyszłego roku, określającą ilość 
i obszar obwodów szkolnych na terenie gminy. To jest takie pierwsze zadanie, a 
konsekwencje będą dopiero widoczne od września przyszłego roku, ponieważ 
wtedy te nowe obwody, w takim czy innym kształcie, zaczną funkcjonować. 
Musimy porozmawiać z rodzicami, musimy się dowiedzieć czego oni oczekują, 
musimy również wiedzieć i mieć wyliczone z ołówkiem w ręku, jakie są koszty 
jednej i drugiej koncepcji, ile to kosztuje, jakie będą również i straty społeczne. 
Pewnie gdzieś tam trzeba będzie pomyśleć, w pierwszej czy w drugiej koncepcji, 
również o jakimś nowym zatrudnieniu kadry nauczycielskiej itd. To są niuanse, 
szczegóły, o których należy już zacząć rozmawiać, bo czas nagli. Rozpoczynamy 
od tego, że jesteśmy z p. Przewodniczącym zaproszeni przez p. Minister Zalewską 
do Włocławka 9 stycznia, jest spotkanie z burmistrzami, wójtami, prezydentami 
oraz przewodniczącymi rad, z p. Minister Edukacji. Z pierwszych ust chcemy się 
jak najwięcej dowiedzieć o sposobach rozwiązania wielu problemów, które mam 
wrażenie nie są widoczne z perspektywy Ministerstwa Edukacji, z perspektywy 
Warszawy, natomiast z perspektywy samorządu, z perspektywy takich właśnie 
małych gmin jak nasza, są one bardzo istotne. Mamy wypunktowane zagrożenia, 
które widzimy, przede wszystkim zagrożenia finansowe. Bo gdyby nie było tutaj 
jakiś konsekwencji finansowych, ale również trzeba pamiętać o tych społecznych, 
które dotkną przede wszystkim nasze dzieci, to nie byłoby problemu. Natomiast 
takie zauważamy już dzisiaj i musimy poszukać optymalnego rozwiązania, żeby w 
Pakości udało się tą rafę jakoś bezboleśnie ominąć. To tyle, jeszcze raz bardzo 
serdecznie dziękuję. Zawsze zapominam o naszej obsłudze prawnej, p. mecenas 
Dorna, również za ten rok współpracy, dziękuję.  

 
Głos zabrał Przewodniczący Rady Miejskiej p. Jerzy Joachimiak 
  
Za niecałe trzy doby żegnać będziemy rok 2016, który dla nas radnych jest 

także połową naszej kadencji. Trochę nas martwi i niepokoi fakt, że realizacja 
pewnych inwestycji jak; przebudowa drogi wojewódzkiej i związana z tym 
wymiana sieci kanalizacji w ciągu tej drogi ciągle jest odkładana. Nie udało się 
zrealizować także oczekiwanej przez mieszkańców ścieżki rowerowej w kierunku 
Barcina. Ciągle czekamy również na uruchomienie środków unijnych. Ale są też i 
pozytywy. Decyzją rady gmina Pakość współfinansowała przeprowadzenie 
ważnego dla nas remontu drogi powiatowej Wojdal-Pakość. Z roku na rok 
poprawia się stan dróg, ulic i chodników, powstała nowa sieć kanalizacyjna w 
Rybitwach i na ul. Dworcowej. Miasto wzbogaciło się o ponad 4 km sieci 
wodociągowej na ul. Św. Jana, Dworcowej, Szkolnej i Różanej. Zainstalowano 
nowe punkty świetlne, co sprawiło, że w Pakości staje się trochę jaśniej. W roku 
2015 po wielu latach oczekiwań pakoscy strażacy otrzymali nowy wóz strażacki. 
Kontynuowano zagospodarowanie plaży w Jankowie. Wreszcie rok 2016 był także 
czasem na podejmowanie nowych decyzji, takich jak współfinansowanie drogi 
powiatowej Pakość-Tuczno, opracowanie dokumentacji dla planowanej budowy 
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przedszkola, rewitalizacji niektórych terenów ze szczególnym uwzględnieniem 
obszaru nad Noteciom, o który tutaj wielu mieszkańców zabiegało już dawno. 
Podjęto także decyzję w sprawie kolejnego zadania dotyczącego modernizacji i 
naprawy dróg, ulic i chodników. Wchodząc w nowy rok 2017 mamy nadzieję, że 
ruszy wreszcie przebudowa drogi 255, a rozpoczęcie budowy nowego przedszkola 
stanie się faktem. Bardzo mocno wierzymy, że zawirowania na szczytach władzy 
nie wpłyną na zakłócenie naszych planów i decyzji. Kończąc chciałbym wszystkim 
radnym podziękować za zaangażowanie na sesjach oraz w pracach komisji. 
Podziękowanie także składam pracownikom Urzędu z Panem Burmistrzem na 
czele, dziękuję p. mecenas za wspomaganie naszych decyzji, a wszystkim 
zaproszonym gościom i tzw. wolnym słuchaczom za obecność i cierpliwość. 
Korzystając z okazji naszego ostatniego w tym roku spotkania, życzę wszystkim 
obecnym i waszym rodzinom dużo zdrowia i pomyślności w nowym 2017 roku. 
Dziękuję bardzo.               
 
 
Do pkt. 23- zamknięcie sesji 
  

Przewodniczący obrad podziękował obecnym za czynny udział i zamknął   
obrady XVIII sesji Rady Miejskiej w Pakości. 

 
Na tym protokół zakończono. 
Protokolant: A.E.     
 
 

Przewodniczący   
    Rady Miejskiej w Pakości 
 

                                  Jerzy Joachimiak 
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